
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
 

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Tento měsíc se pobavíme o knížce Odbočka v lesích od Kateřiny Karolové. 

Vypráví o šestičlenné partě přátel (Michael, Felix, Karin, Gábina, Dalibor 

a Laura), co spolu jedou na dovolenou. To ještě neví, co je čeká. Musí přejet 

přes hluboký les, aby se dostali na ranč, kde mají spát. Pomalu se stmívá 

a parta se rozhodne, že pojedou zkratkou, před kterou stojí nápis „zákaz 

vjezdu“. Nikdo nápis neřeší až do doby, kdy se začnou dít divné věci. Žádný 

signál a na telefonech bliká pořád stejný čas. Parta se rozdělí a všechno se 

zhorší. Mezi stromy se pohybuje červený stín a všude se nachází divné věci. 

Nakonec každý zůstane sám. Majitel ranče se rozhodne postupně partu najít. 

Nachází všechny v hrozném stavu. Felix se zbláznil a snažil se napadnout 

holky a ostatní mají po těle modřiny, řezné rány a škrábance. Všichni jsou 

později doma kromě jedné osoby, která se nikdy nenašla.  

Kniha mi ze začátku přišla zdlouhavá a trošku nudná. Potom už začala být 

napínavá a já konečně cítila ten adrenalin. Co se týče konce, tak ten jsem 

rozhodně nečekala.  
Štěpánka Šantrochová, 9.C 

 

 

Jedni z nejrozšířenějších brouků mezi teraristy jsou zlatohlávci. 

V tomto čísle časopisu Vás seznámím s chovem velice zajímavě zbarvených 

zlatohlávků chlorocala africana oertzeni. Nejsou časově ani prostorově 

nároční. Pro 2-3 páry jsou minimální rozměry terária 20 x 20 x 30 (d x h x 

v), ve kterém by mělo být 7-10 cm dubové nebo bukové hrabanky pro vývoj 

a správný růst larev. S kokonem manipulujeme jen zřídka, jelikož hrozí 

poškození larvy nebo její úmrtí. Tento druh není kanibalistický, proto 

můžeme larvy chovat pospolu. Dospělé zlatohlávky krmíme různými druhy 

ovoce nebo beetle jelly. Dospělci mají fialovo-modré krovky. Samce 

můžeme od samice rozeznat podle malého vtlačení na spodní straně těla. 

Terárium rosíme jednou za dva dny. Nesmíme zapomenout do terária umístit 

kořeny nebo větve stromů a zdroj světla. Dospělí brouci žijí cca šest měsíců. 

Když manipulujeme se zlatohlávkem mimo terárium, doporučuji mít zavřené 

okno, jelikož jím dokáží v mžiku proletět. Přeji hodně zdaru s chovem. 

  

Adam Hrbek, 8.B 
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TERARISTIKA – krmení 

KNIŽNÍ OKÉNKO 

32 



 

 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Talentománie  

Po krátké odmlce se do družiny vrátila soutěž mladých talentů. Každý, kdo 

měl odvahu, se naučil něco, jež posléze představil. Repertoár byl pestrý, od 

hraní na hudební nástroj, přes zpěv, tanec až po společný přednes. Všem se 

vystoupení povedlo, a tak odměněni byli všichni zúčastnění. Moc gratulujeme 

a děkujeme za pestrý program. 

 

Soutěž 

Český zahrádkářský svaz vyhlásil 1. ročník výtvarné soutěže pro ZŠ 1. stupně, 

které jsme se někteří zúčastnili. Na téma " Podzimní zahrada" jsme nakreslili 

krásné obrázky a těšili se na vyhodnocení. Každý z nás zvolil jinou výtvarnou 

techniku. Zástupce svazu paní Kadlecová přišla předat ceny autorům 

nejlepších děl. V kategorii 1., 2. tříd byli vybráni Lukáš Kamiš, Ema 

Vořechovská z 2. A, Sofie Holická z 2. B. V další kategorii 3., 4. třídy byly 

oceněny Lucie Mondeková ze 4. B, Klára Kohoutová z 4. A a Nikola Čekalová 

ze 3.B. 

                                                 Martina Matějková 

.  

Školní klub 

Atmosféra Vánoc 

V prosinci nastává období shonu, vaření, pečení, nákupů, úklidu. Nesmíme 

zapomenout, že pro děti je to nejhezčí období v roce, kdy dostávají dárky pod 

vánoční stromeček. Ve Školním klubu si vyprávíme o rodině, zvycích, 

tradicích, zpíváme koledy, vyrábíme vánoční výzdobu, ozdoby na stromeček, 

vánoční přání pro naše nejmilejší. Je to čas lásky, porozumění, odpouštění  

a hlavně klidu, pohody. Letošní zima nám nadělila dostatek sněhu k tomu, 

abychom si mohli pořádně zařádit na kopci a uspořádat koulovačku. Snad nám 

sníh ještě znovu napadne. 

Jana Dvořáčková 

 

Vtipy 

Paní učitelka se ve škole ptá: „Která země leží vedle USA?“ Přihlásí se 

Pepíček a odpoví: „USB.“ 

 

Víte, kde se potkal František Palacký a Karel IV.? V peněžence. 

 

„Neboj, Jano, to dokážeš!“ říká zubařka. 

„Ale já se jmenuju Eliška,“ odpoví dítě. 

„Já vím, Jana se jmenuju já.“ 

                                                                                      Míša Zvánovcová, 5. B 
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Milí žáci, vážení rodiče, 

vánoční svátky byly bez sněhu, ale snad jste si našli jinou činnost např. jste 

si více četli, nebo jste více zlobili rodiče? Co nás nyní čeká? Především 

zdárné ukončení prvního pololetí. Je třeba zabrat a nenechat si všechno na 

poslední chvíli. Naše dívky pojedou do Heřmanova Městce na finále 

futsalu dívek. Budeme jim držet palce, aby vybojovaly alespoň bronzovou 

medaili. K vysvědčení jsme pro vás přichystali akci „Žhavé paličky“. To 

bude show. Naši žáci postoupili do okresního kola dějepisné olympiády, 

jejich klání budeme také sledovat. Školní družina i školní klub budou 

pokračovat v zimních radovánkách a snad se jim podaří paní „Zimu“ 

přivolat. Přeji všem dětem hezké vysvědčení a pokud se něco nezdařilo, 

i to se stane.  Člověk musí chtít a „neházet flintu do žita“. 

                                                                                                                          

Jana Polčáková, ŘŠ 

 

2 

Ahoj všichni,  

máme tu první měsíc roku 2023 a s ním nové číslo našeho časopisu.  

Pro nás, deváťáky, bude tento měsíc výjimečný. Nejen, že se budou 

uzavírat známky prvního pololetí, ale všichni si budeme podávat 

přihlášky na naše vybrané školy. Také nám začínají přípravy na přijímací 

zkoušky. Toto pololetí je důležité také pro současné osmáky, těm se 

pomalu ale jistě blíží ty samé starosti. A nějaká ta rada? Hlavně 

nepodcenit přípravu a dobře se učit, protože i známky hrají svou roli.  

Leden, je také měsíc předsevzetí. Nevím jak ostatní, ale mým letošním 

předsevzetím je především dostat se na mou vybranou školu, mít dobré 

známky, atd…  

Jaká předsevzetí si dáváte vy? A dodržujete je?  

Přeji Vám všem šťastný, bohatý a úspěšný rok a u dalšího čísla časopisu 

se těší  

          Tereza Soukupová – šéfredaktorka  

 

Tereza Soukupová – šéfredaktor   

 

 

 

 
 



 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
    
    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

 

                                                                        

 

                                            
 

 

       

             

             

             

                                                                                                                     

 

 

 

 

                                        

 

 

Návštěva divadla je společenská událost, která má vlastní nepsanou etiketu, 

jíž je vhodné dodržovat stejně jako například v kině. Lístky je vhodné kupovat 

s předstihem – zjistíme, zda se nám představení bude líbit 

a nebudeme rušit ostatní brzkým odchodem. Oděv volíme společenský – muži 

smoking, dámy šaty. Pokrývky hlavy nejsou přípustné.  

Do divadla přicházíme vždy s předstihem, abychom si stačili dát kabáty do 

šatny, případně se občerstvit a před signálem se usadit na svá místa. První 

vchází do sálu vždy muž a po jeho pravici usedá žena.  Jestliže na ženu 

vychází krajní sedadlo, sedá si po levici muže. 

Samozřejmě jako při každé kulturní akci vypínáme mobilní telefony před 

zahájením programu, protože i svítící mobil ostatní ruší. Během představení 

je zakázáno jíst, pít nebo si povídat (nevyžaduje-li to po nás účinkující). 

Pokud se Vám hra líbí, tak tleskejte a smějte se. Výhodou divadla je, že herci 

vždy s hraním počkají, až se dotleská nebo až se publikum zasměje. 

Pro herce je povzbuzení, když se děj publiku líbí.  

Odchází se až po děkovačce hercům a stažení opony. Z šatny vyzvedává 

kabáty muž. 

U dalšího příspěvku ahoj  

Nela Zvánovcová, 8.A 

malá pravidla, jak 

se chovat v divadle 

 Naše třída 5. B 

I v letošním školním roce bychom vám opět představili naši třídu 5. B. 

Sídlíme ve stejném patře i učebně. Jeden žák se odstěhoval a naše řady již 

v říjnu naopak posílil nový žák Tomáš. Jsme početná třída, je nás celkem 25. 

Mezi námi jsou i tři ukrajinští spolužáci, kteří se stali našimi kamarády. Třídní 

učitelku máme p. uč. Mirku Vondrákovou, která nás učí skoro na všechny 

předměty. Jen na angličtinu máme p. uč. Terezu Pfeiferovou a na informatiku 

p. uč. Šárku Zimovou a p. uč. Matěje Cichru. Letošní zimu chodíme v rámci 

hodin tělesné výchovy opět bruslit na Tyršův stadion. Bruslení nás velmi 

baví. Za celou naši třídu přejeme všem úspěšný nový rok 2023 a hodně zdraví. 

Zde je od nás několik „zimních“ příspěvků. 
 

 

Ahojky,  

v dnešním příspěvku představím ženu z Ostravy, která byla nejdéle studující 

obyvatelkou ČR. Olga Mandrlová strávila během svého života ve školních 

lavicích 32 let.   

Roky 1943-1952 navštěvovala základní školu, 1965-1971 navštěvovala 

Střední odbornou školu obor ekonomika a od roku 2001 do roku 2020 

dokončila 32 semestrů v průběhu 17 let studia na univerzitách třetího věku. 

Získala 9 osvědčení o absolvování různých oborů.   

Chtěli byste tak dlouho chodit do školy? 

Tereza Soukupová, 9.A 
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 Anketa 

Jaké je Tvé (Vaše) předsevzetí pro rok 2023? 
Míša Zvánovcová:   „Věnovat se více učení.“ 
Dita Křížová:   „Budu se věnovat víc zpěvu a učení.“ 
Vojta Eliáš:   „Budu pracovat.“ 
Mirka Michálková:  „Mít samé jedničky na vysvědčení.“ 
Mgr. Tereza Pfeiferová:  „Dobře dělat svou práci.“ 
     Ella Nováková, Noemi Weinlichová, 5.B 
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Anna Mazurová, 5.B 

SUDOKU 

 
Andrea Volková, 5.B 

 



                                                                                                      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
G Í N E L S U R B N A T Ř I 

N K R Á L E Í N Á V O Ž Y L 

I J E K O H B I A T L O N O 

L S G N I D R A O B W O N S 

R Y C H L O B R U S L E N Í 

U K O K D N O T E L E K S Á  

C 

  

 S Á Ň K O V Á N Í L E             

 
TAJENKA: Lednová pranostika                             

 

Ahoj, 

dnes si popovídáme o tom, jak jsem byl v planetáriu, ale na úvod bych vám 

chtěl sdělit skvělou zprávu. Česká republika má po 40 letech dalšího 

možného astronauta. Je jím pilot Aleš Svoboda, kterého si vybrala ESA 

(česky: evropská kosmická agentura anglicky: European Space Agency). 

Dále bych vás chtěl pozvat do pražského planetária, kam můžete zavítat 

o následujících jarních prázdninách. Určitě doporučuji prohlídku lunárního 

modulu Apollo 11 a virtuální realitu, v lunárním modelu je to malé, ale 

hezké a u virtuální reality vidíte vše, jako byste byli na Marsu nebo ISS. Pak 

mě tam ještě zaujal simulátor jízdy na Marsu – bylo to hodně obtížné. 

Myslím si, že když se tam o prázdninách pojedete podívat, tak vás to bude 

bavit. Více najdete na webu planetária: 

https://www.planetum.cz/planetarium-praha/. 

 

Antonín Monek, 6.A 
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Na prosincové schůzce parlamentu jsme si vysvětlovali, jak bude 

probíhat bodování adventní výzdoby .     

Šimon Bambule, 9.C 

OSMISMĚRKA – ZIMNÍ SPORTY 

Vojta Eliáš, 5. B 
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Suchý humor  
 

 

1. Lezou tři vězni přes sto zdí a u 97. zdi jeden řekne: „Jsem unavený 

nevrátíme se?“ 

 

2. Víte, jak se říká psovi, co straší? Bubuldog 

 

3. Víte, jak se říká hadovi, co vypráví vtipy? Hahad   

Štěpán Šimek, 7.C 

 

https://www.planetum.cz/planetarium-praha/

